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UVODNIK

Spoštovane čebelarke, spoštovani čebelarji!

Spet smo se znašli pred začetkom pomladi, 
začenjajo se priprave na letošnjo čebelarsko sezono 
in vrstijo se prva ugibanja o tem, kakšna sezona 
nas čaka. Da ne bomo prepuščeni golemu ugibanju 
in da bodo ta čebelarska sezona in nadaljnje karseda 
donosne, bosta marca v organizaciji oziroma 
soorganizaciji Čebelarske zveze Slovenije potekali 
dve akciji sajenja rastlin, prvo soboto v mesecu 
se bodo sejala semena gozdnih drevesnih vrst na 
pogorelem Krasu, zadnjo soboto pa bo – že drugo 
leto zapored – po Sloveniji in svetu potekal Dan 
sajenja medovitih rastlin. Da bodo kolektivne in 
individualne akcije sajenja karseda uspešne, smo 
marčevsko številko glasila zasadili s prispevkom, 
ki sistematično podaja osnovne, a zato nič manj 
pomembne smernice za sajenje rastlin.

Konec januarja smo bili po dolgoletnih 
prizadevanjih Čebelarske zveze Slovenije deležni 
novic o novih korakih, ki vodijo v doslednejše 
označevanje porekla prodajnega medu v Evropski 
uniji. Ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Irena Šinko je pobudo predstavila na 
zasedanju Sveta Evropske unije za kmetijstvo 
in ribištvo, ki je potekalo pod švedskim 
predsedstvom. Pobudo za revizijo Direktive Sveta 
o medu je podprlo 19 držav, in sicer v delu, ki se 
nanaša na označevanje porekla mešanic medu.

Po trenutni direktivi se med, ki je po poreklu iz 
več kot ene države članice Evropske unije, tretje 
države ali oboje, oznaka države porekla nadomesti 
z oznako (1) »mešanica medu iz EU«, (2) »mešanica 
medu, ki ni iz EU«, ali (3) »mešanica medu iz EU in 
medu, ki ni iz EU«. 

Trenutno označevanje medu je tako nejasno in 
potrošnik je prikrajšan za informacije o izvoru medu, 
ki bi mu omogočile informirano odločitev glede 
nakupa. V interesu potrošnikov in pridelovalcev 
medu je, da bi se na mešanicah medu, ki se prodajajo 
v EU, natančno označevala poreklo in odstotek 
posameznih deležev medu, ki so v mešanici. V 
zadnjem času pa se sicer – kot lahko preberete v 
prvem prispevku pričujoče številke glasila – razvijajo 
tudi znanstvene metode, ki si prizadevajo z analizo 
DNK določevati vrsto čebele, ki je pridelala določeni 
med. Podobne analize bodo morda v prihodnosti, po 
ustreznem razvoju, koristne za preverjanje izvora 
medu.

Za konec pa še, kot se v skladu z okusom nekaterih 
čebeljih pridelkov vendarle spodobi, sladko-
grenka novica. Čeprav sem pri Slovenskem čebelarju 
urednikoval komaj eno leto, se moram od vloge 
odgovornega urednika glasila posloviti. Po prejemu 
študentske Prešernove nagrade za svoje magistrsko 
delo o zgodovini govedoreje se je pred menoj pojavila 
nova pot, pojavili so se nove priložnosti in izzivi, ki 
mi jih ponuja raziskovanje zgodovine živinoreje na 
doktorski ravni. 

Čeprav se poslavljam, bom s Čebelarske zveze 
Slovenije odšel z navdušenjem nad čebelarstvom, ki 
ga bom prenesel tudi v svoje nadaljnje delo. Za prijetne 
izkušnje se iskreno zahvaljujem vsem zaposlenim 
na Čebelarski zvezi Slovenije, članom Uredniškega 
odbora Slovenskega čebelarja in navsezadnje vsem 
slovenskim čebelarkam in čebelarjem.

Naj medi!
Tadej Pavković

Čebelarska zveza Slovenije  razpisuje  prosto delovno mesto  
odgovornega urednika glasila Slovenski čebelar (m/ž). 

Zahteve in pogoji za zasedbo navedenega delovnega mesta so 
na spletni strani ČZS, pod rubriko Tajništvo.


